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Zadeva: Dostopnost pediatrične oskrbe v Ljubljani: Ali je vodstvo ZD Ljubljana naredilo dovolj, 

da bi bili otroci na primarni zdravstveni  ravni v prestolnici ustrezno oskrbljeni?  

V skladu z 98. členom Poslovnika Mestnega sveta MOL podajam ustno vprašanje in prosim za 

ustni odgovor. 

Spoštovani, 

v zadnjem letu se je dostopnost do pediatrične oskrbe v Ljubljani močno poslabšala, kar 

izpostavlja tudi Dnevnik v članku "Drastično slabšanje razmer: Brez zdravnika že vsak deseti 

otrok" (https://www.dnevnik.si/novice/slovenija/brez-zdravnika-ze-vsak-deseti-ljubljanski-

otrok-2700132/).  

Po podatkih Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slovenije je bilo konec lanskega leta brez 

osebnega zdravnika približno pet odstotkov otrok. Do konca letošnjega septembra se je ta delež 

še povečal. Več kot 5.000 ljubljanskih otrok trenutno nima dostopa do osebnega pediatra, starši 

pa v prestolnici zaman iščejo proste ambulante.   

Medtem ko se dostopnost do pediatra poslabšuje, otroci hitro rastejo. To pomeni, da pri otrocih 

ni ustrezno čakanje na zdravnika čez npr. nekaj mesecev, kar velja tudi za preventivne preglede 

in cepljenja, ki jih je največ prav v prvih dveh letih življenja in predstavljajo temelj javnega 

zdravstva in varovanja zdravja populacije. Razpoložljivi pediatri v ljubljanskih zdravstvenih 

domovih že zdaj delajo prek svojih zmogljivosti, saj je večina ambulant že na zgornji meji 

dovoljenih kapacitet. To pomeni, da bo dvig količnikov pomenil zgolj to, da bo manj časa na 

voljo za posamičnega otroka pri istem številu zdravnikov. Ob nezadostnem zaposlovanju 

pediatrov na primarni ravni bo to pomenilo, ob dvigu količnikov, samo več frustracij za paciente 

in zdravstveno oskrbo. To namreč pomeni krajšo oskrbo, ki bo potekala še bolj po tekočem traku, 

samo še urgentno, kar bo verjetno pomenilo, da bo vsaj del zdravstvenega osebja raje odšel, kot 

delal slabo. 

Še posebej zaskrbljujoče je, da težav z odhodi in pomanjkanjem pediatrov ni uspelo omiliti niti 

zaposlovanje dodatnega osebja. Zaradi številnih upokojitev in odhodov iz javnega sektorja so te 

zaposlitve očitno le kaplja v morje; vprašljivo pa je tudi, zakaj dodatne zaposlitve niso 

razbremenile obstoječega kadra. Ljubljanski zdravstveni domovi se za razliko od nekaterih 



 

drugih zdravstvenih kolektivov, že leta soočajo s kroničnim pomanjkanjem kadrov. Kljub 

ukrepom, ki jih je sprejela MOL in g. župan tudi na našo, opozijsko pobudo, in  ki se navezujejo 

na podeljevanje štipendij in stanovanj za zaposlene v ZD Ljubljana, ti ukrepi očitno ne zadoščajo. 

Vprašanje je torej logično,  

 Ali ocenjujete, da je vodstvo Zdravstvenega doma Ljubljana storilo vse, kar je v njihovi 

moči, da bi zadržali obstoječe pediatre in zaposlili nove, saj otroci potrebujejo pediatre? 

 

 Ali ocenjujete kadrovsko politiko in organizacijo dela v ZD Ljubljana kot uspešno? 

 

 Ali menite, da si vodstvo Zdravstvenega doma Ljubljana tudi letos – tako kot vsa pretekla 

leta, zasluži nagrado za delovno uspešnost?  

 

Lepo pozdravljeni, 

dr. Tina Bregant, 

mestna svetnica 

 


